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PM 2010: RI (Dnr 001-534/2010) 

 

 

Betänkandet ”Upphandling på försvars- och säkerhetsområ-

det” (SOU 2010:13) 
Remiss från Näringsdepartementet 

 

 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande 

Som svar på remissen ”Upphandling på försvars- och säkerhetsområdet” 

(SOU 2010:13) hänvisas till vad som sägs i promemorian. 

 

 

Föredragande borgarrådet Sten Nordin anför följande. 

 

Ärendet 

 

Näringsdepartementet har till Stockholms stad remitterat betänkandet ”Upphandling 

på försvars- och säkerhetsområdet”. Betänkandet föreslår en ny lag för upphandling 

av 

 militär utrustning, 

 utrustning av känslig karaktär, 

 byggentreprenader, varor och tjänster som direkt hänför sig till den utrust-

ning som avses ovan, 

 byggentreprenader och tjänster specifikt för militärändamål, eller byggentre-

prenader och tjänster av känslig karaktär. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret. 

Stadsledningskontoret har inget att erinra om lagförslaget i stort men framför föl-

jande kommentarer.  

 Det finns behov av en tydligare skrivning om kommunala och landstings-

kommunala myndigheters upphandling inom säkerhetsområdet, då detta 

inte kommenteras i betänkandet.  

 För att underlätta en korrekt tillämpning av lagen anser stadsledningskon-

toret även att det är nödvändigt att begreppen uppdrag rörande ”krishan-

teringsinsatser” och byggentreprenader och tjänster av ”känslig karaktär” 

förtydligas. 

 

Mina synpunkter 

 

Även om Stockholms stad inte berörs av utredningens förslag i någon större ut-

sträckning så har staden trots allt ett antal anläggningar som är känsliga i perspektivet 

rikets och stadens säkerhet. Jag delar därför stadsledningskontorets synpunkt att det 
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behövs tydligare skrivningar om kommunala och landstingskommunala myndighe-

ters upphandling inom säkerhetsområdet, något som inte kommenteras i betänkandet. 

Det är positivt att det skapas en separat lagstiftning om upphandling på försvars- 

och säkerhetsområdet. Förhoppningen är att ett ökat antal upphandlingar inom för-

svars- och säkerhetsområdet kommer att konkurrensutsättas, något som kan antas 

leda till minskade kostnader för framför allt staten. Detta är även utredningens anta-

gande angående förväntade konsekvenser av den nya lagen. Utredningen framhåller 

att ”marknaden kommer att bli mer tillgänglig för företagen, vilket torde leda till nya 

affärsmöjligheter och ökad konkurrens”. I övrigt delar jag stadsledningskontorets 

kommentarer till utredningen. 

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar föl-

jande 

Som svar på remissen ”Upphandling på försvars- och säkerhetsområdet” 

(SOU 2010:13) hänvisas till vad som sägs i promemorian. 

 

Stockholm den 7 maj 2010 

 

STEN NORDIN 

 

 

Bilaga 

Sammanfattning av betänkandet ”Upphandling på försvars- och säkerhetsområ-

det” 

 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Det antecknades till förteckningen att miljöpartiet lämnar ärendet utan eget ställ-

ningstagande.  
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ÄRENDET 

 

Näringsdepartementet har till Stockholms stad remitterat betänkandet ”Upphandling 

på försvars- och säkerhetsområdet”. Betänkandet föreslår en ny lag för upphandling 

av 

 militär utrustning, 

 utrustning av känslig karaktär, 

 byggentreprenader, varor och tjänster som direkt hänför sig till den utrust-

ning som avses ovan, 

 byggentreprenader och tjänster specifikt för militärändamål, eller byggentre-

prenader och tjänster av känslig karaktär. 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 25 mars 2010 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Stadsledningskontoret begränsar synpunkter i remissvaret till de delar som är relevanta för 

kommunal verksamhet. 

Stadsledningskontoret delar utredningens uppfattning om att det behövs en separat lag-

stiftning om upphandling på försvars- och säkerhetsområdet. Med nuvarande lagstiftning 

finns en möjlighet att vid upphandling inom säkerhetsområdet genomföra en så kallad säker-

hetsskyddad upphandling. Utredningens lagförslag avseende upphandling på försvars- och 

säkerhetsområdet är mer tydlig och underlättar upphandling inom säkerhetsområdet. 

Stockholms stad har ett antal anläggningar och kommande byggnationer som är känsliga 

i perspektivet rikets säkerhet och för stadens säkerhet, och ser behovet av en tydligare skriv-

ning om kommunala och landstingskommunala myndigheters upphandling inom säkerhets-

området, då detta inte kommenteras i betänkandet. För att underlätta en korrekt tillämpning 

av lagen anser stadsledningskontoret även att det nödvändigt att begreppen uppdrag rörande 

”krishanteringsinsatser” och byggentreprenader och tjänster av ”känslig karaktär” förtydli-

gas. 

 

 


